


Answers to RPGaDay 2023

RPG a Day is a set of questions answered every day of August in Social Media. Here are my answers from 2023.

Contents

1) FIRST RPG played (this year)


The dark Eye 2, when a friend brought it from a summer camp. I was hooked at "you play together", playing elves, and slaying Orks. About 1992.

 Erstes jemals gespieltes #Rollenspiel: Das Schwarze Auge 2, das ein Freund aus einem Ferienfreizeit mitbrachte. Ich liebte "ihr spielt nicht gegeneinander" und Elfen — und wir metzelten Orks in Zweier-Runden (1SL, 1 Spieler). Etwa 1992.

2) First RPG GAMEMASTER

The first GM I had was my best friend. We played in a group of two people on the floor in his room.


The first #RPG I GM'ed was #TheDarkEye version 2.

 Meine erste SL war mein bester Freund — wir spielten zu zweit auf dem Boden im Kinderzimmer.


Das erste von mir geleitete Spiel war #DSA 2.

3) First RPG BOUGHT (this year)

I think a German The Dark Eye Box „Mit Mantel, Schwert und Zauberstab“. I still have it, though I read it so much that the corners of the box are wholly ruined.

 Das erste gekaufte Rollenspiel (überhaupt): „Mit Mantel, Schwert und Zauberstab“, DSA 2.

4) Most RECENT game bought

 Neustes Spiel: Fabula Ultima — obwohl ich mir geschworen hatte, nie wieder ebooks ohne Druckversion zu kaufen¹, weil es einfach so gut ist. Obwohl wir es am Ende als Crossover mit #1w6 Regeln gespielt haben.

¹: seit der Europäische Gerichtshof bestimmt hat, dass ebooks nicht wiederverkauft werden dürfen.


5) OLDEST game you've played

 Ältestes gespieltes RPG: DSA 2 (mit dem ich angefangen habe).

6) Favourite game you NEVER get to play

If that's what I never could play: Engel. <https://web.archive.org/web/20060509173954/http://www.white-wolf.com/engelweb/ehtml/index.html>

If it's about a game I played but never get to play these days: Mechanical Dream. <https://web.archive.org/web/20081103090839/http://www.steamlogic.com/>


 Liebstes Spiel, das ich nie spielen konnte: https://web.archive.org/web/20160413095828/http://www.feder-und-schwert.com/index.php?option=com_content&view=article&id=58&Itemid=65

Liebstes Spiel, dass ich heutzutage nie zum Spielen komme: Mechanical Dream: <https://web.archive.org/web/20081103090839/http://www.steamlogic.com/>

(I just rewired two of the homepages on Wikipedia to archive.org)

7) SMARTEST RPG you've played

The original #Dungeonslayers with its one-sheet adventures. That masterfully played on the tropes, was very easy to get into, and in passing fixed the biggest shortcoming of the D20.

 Das cleverste Spiel, das ich gespielt habe: Das ursprüngliche Dungeonslayers mit den One-Sheet Abenteuern. Wir konnten instantan einsteigen und das Spiel lief toll. Smart: „Dein Ergebnis ist, was du auf W20 würfelst, solange du nicht über deinem Wert bist“ #pnpde #rpg

8) Favourite CHARACTER

That's hard to decide. One is Sskreszta, the psi-pilot who became a healer and the Character I played the longest — over more than a decade: <https://www.1w6.org/deutsch/kampagnen/w-chter-der-zeit/charaktere/sskreszta>

But the one who still resonates the strongest in my life is Eschrandar, the Nayan War Engine drugging daily to forget that his Volkoi friend had been manipulating him for ages—and cut ties in the end.